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Today, grinding processes are widespread in many areas of production. The main 

problems that currently exist in the field of grinding are associated with the need to 
increase energy efficiency and process performance, quality of the resulting products, 
as well as reducing the cost of technological process. 

Despite many years of research into the problems of the process of grinding 
materials, at present there are many unresolved issues that impede the improvement of 
the quality of the resulting crushed product. Due to the increase in the volume of 
processed materials, the diversity of their types, the existing level of development of 
grinding equipment has ceased to satisfy the needs of consumers. In this regard, the 
requirements for the designed grinding machines have also increased. On the one hand, 
the designed technological machine must provide the required minimum size of the so-
called "particle-product" and on the other hand, it must have high energy efficiency 
and productivity. 

This approach posed a number of new promising tasks for the designers of 
grinding equipment, related not only to ensuring the grinding process as such, but also 
to the creation of innovative machines that make it possible to adapt the grinding mode 
to a specific grinding material, taking into account the peculiarities of its physical and 
mechanical properties. 

The task set requires the development of an appropriate mathematical apparatus to 
determine the actual value of the applied load required to destroy the material, which,  
in turn, determines the energy intensity of the grinding process. In this case, it is necessary 
to take into account a number of individual parameters of the processed material related 
to the initial particle size, their strength properties, fracture conditions, etc. 

The design of a fundamentally new fiber mill was proposed, which allows to 
reduce energy costs and increase the fineness of grinding. The design consists of a 
vertical cylindrical chamber filled with an elastic material made of metal fibers, which, 
under the action of an eccentric shaft, will create compression-abrasion and shear loads, 
while exposing the material to grinding to intense abrasive action. In the working 
space, which is filled with metal fiber, the eccentric shaft rotates due to which the 
suspension interacts with the metal fiber. The working process is looped, the initial 
suspension enters under pressure into the working space of the apparatus, it is 
processed and exits in the form of a high-quality product.   
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«Информатика и вычислительная техника» решала задачу программной 
разработки приложения для ЗОЖ с функциями подсчета калорий. Мобильное 
приложение LifeVite имеет клиент-серверную архитектуру. Серверная часть, 
взаимодействующая с базой данных и выполняющая запросы пользователей, 
была реализована на «облегченном» Java-фреймворке Spring с комплексом 
утилит для автоматизации настройки Spring Boot, который позволил выполнить 
все необходимые задачи меньшими тратами временных ресурсов. Spring –  
это фактически целая система небольших полезных фреймворков. При построении 
систем аутентификации и авторизации пользователей применен фреймворк Spring 
Security, его важным свойством является безопасное хранение паролей. 

С учетом особенностей и различий в архитектурах операционных систем 
Android и iOS, а также специфичности отображения компонентов  
и технологического стека (iOS – Swift/Objective-C, Android – Java/Kotlin) было 
принято решение использования кросс-платформенного фреймворка React 
Native для визуальной части пользователя, что позволило реализовать UI/UX 
разработку на разных смартфон-платформах c использованием WebViewAPI. 
Для реализации кросс-платформенности использовалась платформа EXPO,  
и разработчики приложения LifeVite убедились в предоставляемой ею 
возможности быстрой сборки, отладки, тестирования программного продукта. 
Работу с компонентами пользовательского интерфейса (заголовки, кнопки, 
карточки, поля ввода) получилось эффективно организовать с помощью 
библиотеки пользовательского интерфейса NativeBase. Чтобы построить гибкую 
систему навигации, разработчики использовали возможности библиотеки React 
Navigation. Для работы с базой данных была подключена библиотека Hibernate 
для языка программирования Java, создающая связи Таблица/Java-класс и Java-
класс/Таблица с помощью XML-файлов. Эта технология позиционируется как 
мощная и высоко производительная, работать на ней экономно по времени: все 
изменения в БД проекта LifeVite выполнялись через XML-файлы, доступ к БД 
максимально упрощен. В результате проектной деятельности технология 
использования Spring, Spring Boot, React Native апробирована успешно. 
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